

# ពលរដ្ឋឃុំបន្ទាយនាងសំណូមពរឱ្យលើកកម្ពស់ការពិនិត្យផ្ទៃពោះ និងសេវាផ្សេងៗទៀត



លោកកែវ ពេជ្រសុវណ្ណ, លោកអ៊ុក មុនី និងលោកស្រីចាន់ ស៊ីណាត ចូលរួមក្នុងវេទិកាសុខភាព នៅឃុំបន្ទាយនាង (រូបចតៈភ្នំស្វាយ)

បន្ទាយនាងមានជ័យ៖ ប្រជាពលរដ្ឋ ឃុំបន្ទាយនាង ស្រុកមង្គលបុរី បាន សំណូមពរដល់អ្នកគ្រប់គ្រងសេវាសុខភាព ថ្នាក់ស្រុក និងខេត្ត ឱ្យជំរុញការ លើកកម្ពស់ការថែទាំ និងព្យាបាលមាតា និងទារក ក៏ដូចជា ការលើកកម្ពស់ ការចាក់វ៉ាក់សាំងការពារជំងឺដល់កុមារ ផងដែរ។

ប្រជាពលរដ្ឋឃុំបន្ទាយនាង បាន លើកឡើង នៅក្នុងវេទិកាស្តីពី ការ ពិនិត្យផ្ទៃពោះវិញលើសមិទ្ធផលឆ្នាំចាស់ និងទិសដៅឆ្នាំ២០១៤ ផែនការប្រតិបត្តិ សុខាភិបាលថ្នាក់មណ្ឌលសុខភាព ឃុំ បន្ទាយនាង ស្រុកមង្គលបុរី កាលពីថ្ងៃទី ១០ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១៤។

នៅក្នុងវេទិកានោះ ពលរដ្ឋ ប្រធាន និងសមាជិកក្រុមទ្រទ្រង់សុខ ភាព ភូមិទាប នៅឃុំបន្ទាយនាង បានចោទសួរ និងលើកសំណូមពរ ជាច្រើនទាក់ទងនឹងការនាំយកវ៉ាក់ សាំងចាក់បង្ការជំងឺកញ្ឆាញ និងជំងឺស្លូត ក៏ដូចជា ការរើសអើងនៅក្នុងសេវា បញ្ជូនស្ត្រីមានផ្ទៃពោះ ទៅសម្រាលកូន នៅមន្ទីរពេទ្យ ដោយគ្មានពេទ្យធុបទៅ តាមដើម។

លោកអ៊ុក មុនី ប្រធានការិយាល័យសុខាភិបាលប្រតិបត្តិស្រុកមង្គល បុរី មានប្រសាសន៍ថា : ដូចក្រសួង សុខាភិបាលប្រកាស និងបំភ្លឺជា សាធារណៈ កុំឱ្យជឿការយោសនា អកុសល។ តាមពិតវ៉ាក់សាំង ចាក់បង្ការ ជំងឺកញ្ឆាញ និងជំងឺស្លូតនោះ ផលិត

នៅប្រទេសឥណ្ឌា មិនមែនផលិតនៅ ប្រទេសវៀតណាមនោះទេ។ វាជាវ៉ាក់ សាំងដែលល្អ និងទទួលស្គាល់គុណ ភាពប្រសិទ្ធភាពដោយអង្គការសុខភាព ពិភពលោក (WHO)។ វាមិនប៉ះពាល់ ដល់សុខភាព និងអាយុជីវិតកុមារ ឡើយ។

ចំពោះសំណួរថា សេវាពិនិត្យ ផ្ទៃពោះគ្រាន់តែអង្អែលៗ មិនជិតដល់, រើសអើង (ខ្លើមរអើម) និងការបញ្ជូន ស្ត្រីផ្ទៃពោះទៅសម្រាលកូននៅមន្ទីរ ពេទ្យគ្មានពេទ្យធុបតាម?

លោកអ៊ុក មុនី និងអ្នកស្រី ស៊ុំ បុន អនុប្រធានមណ្ឌលសុខភាពបន្ទាយនាង និងលោកវេជ្ជបណ្ឌិត កែវ ពេជ្រសុវណ្ណ ប្រធានការិយាល័យបច្ចេកទេស មន្ទីរ សុខាភិបាល ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ បាន បកស្រាយប្រាប់ប្រជាពលរដ្ឋឃុំបន្ទាយ នាងជាបន្តបន្ទាប់ គ្នាអំពីវេជ្ជសាស្ត្រ នៃការពិនិត្យផ្ទៃពោះស្ត្រីដោយផ្អែក

តាមបច្ចេកទេស និងរបៀបតាមអាយុ កាលនៃកូន, វាស់ឈាម, មើលទឹក នោម, ទម្ងន់ស្ត្រីជាមួយ, ស្តាប់កម្លាំង ចលនាកូន។ល។ ឯការបញ្ជូន គឺខេត្ត/ ក្រុង ស្រុក មានរថយន្តសង្គ្រោះបន្ទាន់ ១៥គ្រឿង, ឯកជនមាន១១គ្រឿង។

លោកវេជ្ជបណ្ឌិត កែវ ពេជ្រ សុវណ្ណ បានបញ្ជាក់ថា ការបញ្ជូនស្ត្រីទៅ សម្រាលកូននៅមន្ទីរពេទ្យ ត្រូវតែ មានធុប។ ចំពោះឃុំបន្ទាយនាងមាន ពលរដ្ឋរស់នៅដល់ទៅ១៩.០០០នាក់ និងមានភូមិនៅដាច់ស្រយាលមន្ទីរ និងការិយាល័យសុខាភិបាល កំពុងធ្វើ ផែនការបង្កើតមណ្ឌល២។ តែមណ្ឌល ចាស់ពង្រីកមិនបានទេ ព្រោះត្រូវ គម្រោងពង្រីកផ្លូវដែក និងផ្លូវជាតិលេខ ៥។

លោកក៏បានរំលឹកដល់ពលរដ្ឋ ឱ្យបង្កើនការប្រុងប្រយ័ត្ន និងបញ្ជូនស្ត្រី ត្រូវឆ្លងទន្លេណាដែលងាយគ្រោះថ្នាក់ ទៅសេវាសុខភាពសាធារណៈ ជា ពិសេសត្រូវទៅពិនិត្យសុខភាព និង ផ្ទៃពោះ ឱ្យបានទៀងទាត់។

លោក វិត្ត ជាស៊ីណាត អភិបាល រងស្រុកមង្គលបុរី បានគាំទ្រចំពោះ សំណូមពររបស់ប្រជាពលរដ្ឋ ហើយ លោកក៏បានជំរុញឱ្យយកចិត្តទុកដាក់ ក្នុងការលើកកម្ពស់សុខភាពតាមរយៈ សេវាបង្ការថែទាំ ព្យាបាល និងសង្គ្រោះ គឺជាបន្ទុករបស់ពលរដ្ឋផ្នែកសុខា ភិបាល, អាជ្ញាធរដែនដីនិងដៃគូអភិវឌ្ឍ នានាហេតុនេះត្រូវខិតខំរួមគ្នា។

**ភ្នំស្វាយ**

